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SNIMANO! 

ZAPISNI 

sa razgovora Predsjednika Republike Hrvatske dr Franje Tudmana, sa gospodinom dr Jurom 

Radiceht, oddanog 22. kolovoza 1995. godine u Predsjednickim dvorima 

Poeetak u 12,00 sati 

DR JURE RADIC: 

!mate puno posla? 

PREDSJEDNIK: 

Uvijek isto. 

DR JURE RADIC: 

Sada je na mom sektoru puno posla. 

PREDSJEDNIK: 

Dobro, zasto dopustate da ove izbjeglice privremeno ... ? 
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DR JURE RADIC: 

Tu je Rebic gluposti radio, sada smo sjeli predsjednik Valentic i ja s njim i 

rekli, to je on samoinicijativno radio, neda se krstiti ponekad. Ja sam mu rekao, to je 

glupost, ako ih treba smjestiti, smjestimo ih u skolu u Graeacu, rekao sam mu. 

PREDSJEDNIK: 

Da, pa svuda. 

DR JURE RADIC: 

Upravo sam sada imao storer, svi su mi fupani tu iz oslobodjenih podrucja pa 

SU malo izvijestili 0 problemima na terenu. Tu CU Varn reei dvij~, tri Stvari. 

Glavni problem je covjek. Nemamo na tim podrucjima ljudi, a kada nemate 

ljudi onda nema tko ni stoku pokupiti, nema tko ni bilo sto napraviti. 

PREDSJEDNIK: 

Tu treba izvrSiti mobilizaciju civilne zastite. 

DR JURE RADIC: 

Upravo smo danas o tome razgovarali, i sutra eemo na Vladi tu odluku donijeti 

da se civilnu zastitu mobilizira iz drugih krajeva da se tamo dovedu ljudi. 

Deminiranje je poteskoea i to ce biti. Tu jednostavno nema izlaza. 
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PREDSJEDNIK: 

Dobro, ali ipak na svoj nacin je ipak manje nego sto smo oeekivali. 

DR JURE RADIC: 

Je, je, ja isto mislim da je manje. Ljudi se ponekad vise boje nego sto je 

potrebno, ali evo i jueer je neki poginuo kod uredjivanja dalekovoda itd. Mislim da su javna 

poduzeea obavila jako dobro posao, skoro svi, od cesta, reljeznice, elektroprivrede, posebno 

elektroprivrede. Tu ce za koji dan biti dovedena struja do svih oslobodjenih mjesta. Onaj 

veliki dalekovod prema Dalmaciji treba im mjesec dana jos, ali dobro i to nije puno. Kad se 

to dovrii onda je stvarno velik dio posla rijesen. Ove hidrocentrale kreCu u pogon koje su 

oslobodjene i to je jedna dobra stvar. 

Ali, problem je s ljudima. Dogovorili smo da povratak ide u tri faze, tri grupe. 

Jedna je oni koji se mogu vratiti u svoje kuce odmah. Mi njima dajemo besplatno staklo, 

boju, odredili smo interventne grupe i to ide. 

Druga grupa su oni koji mogu blizu svojih kuea doei u kuee kQje su napustene. 
~ 

Tu imamo velikih problema, nedaju se. Kako to izvesti, jednostavno jos ne vidimo nacina 

kako nase ljude prisiliti na to. Neki rado idu, recimo Kijevljani SU u vecini slueajeva 

prihvatili da idu u Knin. Ali ovi tu iz ovih prostora Banijskih nedaju se u Petrinju. Evo 

Saborski, danas smo raspravljali u Plaski, Saborski potpuno nema nista, a Plaski je citav. Oni 

kafu, neeu ja dva puta seliti ... 

PREDSJEDNIK: 

Zasto dva puta seliti? 
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DR JURE RADIC: 

Danas tu, pa sutra u Saborsko. 

PREDSJEDNIK: 

Pa neka tu ostane. 

DR JURE RADIC: 

To nece, tu je malo s ljudima tesko. 

PREDSJEDNIK: 

Cekaj, je Ii se boji da mu nije sigurno? 

DR JURE RADIC: 

Boji se da nije sigurno da mu neki Srbin ne bi sutra dolazio. To je jedno. A 

drugo, ipak on radije hoee u svoju kucu tamo. Ja bih isto tako gledao, ali privremeno mora 

doei. Mi eemo morati tu s nekom uredbom iii s neeim malo ostrije ici da se ljude odvede 

tamo. 

PREDSJEDNIK: 

Skinuti, ako mu se nudja, skinut ga sa popisa prognanika. 

DR JURE RADIC: 

I onih beneficija, a tamo mu dati beneficije na mjesto gdje ga saljemo tamo 
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mu moramo dati beneficije maksimalne koliko se god mo:Ze. 

I treea grupa su oni gdje nema u blizini njihovih prostora mogucnosti za 

privremeni smjestaj, gdje je potpuno stradalo podrucje kao sto je recimo Drnis i drniski kraj. 

PREDSJEDNIK: 

Cekaj, pa nije tako. 

DR JURE RADIC: 

Stradao je, jako je stradao. Vi ste prosli samo onaj glavni dio, ali Drnis je 

drugi po velicini prognanici grad u Hrvatskoj, Vukovar pa Drnis, 25 tisuea ljudi. Tamo je 

bilo samo tisucu Srba. Kada govorim o gradu, onda se misli i na sela. Sve naokolo je 
' ' 

sruseno, jer od njih 25, moZda se 5 mo:Ze vratiti, a 20 ne mo:Ze. To je odnos u Drnisu. Drnis 

je najtipicniji. U Slunju, mislim 'da eemo ipak uspjeti u Slunj vratiti veeinu u grad, jer sva 

sela naokolo su srusena, ali treba nam godina ctana onda za to sve obnoviti naokolo. 

Tako da po mojem gledanju jedna treeina od 120 tisuea ee os~ti upitna, a dvije 
.. 

trecine od 120, dakle 80 tisuea eemo moei sada kroz mjesec, dva iii vratiti iii ih skinuti sa 

prognanickog statusa. 

Medjutim, nama nije cilj da se oni skinu sa prognanickog statusa. Najveei je 

problem da ljude tamo dovedemo. Ja sam sjeo i malo analizirao ... 

PREDSJEDNIK: 

Jure, u ovom sklopu vracanja, treba ici na to da kao Hrvatska pozovemo i 

platimo povratak ljudima iz Argentine, Australije itd. Organizirati nekakve carter letove iii 
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brodove, reci im da mogu birati cak, da im dademo kuce, da im dademo posjede i cak neku 

anketu provesti za sto bi bili zainteresirani, ali ponuditi im mogucnost takvu, ali da to drZava 

plati. 

DR JURE RADIC: 

Ne kosta to nista nas. 

PREDSJEDNIK: 

Sta bi znacito <la tisucu tjudi, i ti ee onda uci u te srpske kuce itd. 

DR JURE RADIC: 

Toeno, toeno, prostor je prazan. To je i glavna tema o kojoj bih htio sada s 

Varna razgovarati. 

Na tom prostoru jednostavno mi nemamo potencijala za zivot. Evo, meni i 

danas direktor feljeznice kaZe, mi eemo uspostaviti sada promet, ali ja sam p10bilizirao, kao 

"' feljeznica mobilizirao ljude iz Vinkovaca i iz Osijeka da rade, ali falit ee tamo kada 

otvorimo. Nama dakle u nekim strukama fali ljudi. 

Medjutim, jedna stvar koju vam moram reei, ja sam obisao sada sve to i 

kolima i helikopterom. Puno SU nasi zapalili sada, pale i danas, pale i jueer Predsjedniee, to 

je zlo. 

Ja sam i8ao u Kijevo vidjeti, znam jako dobro taj kraj. Kraj Kijeva ima selo 

Civljane, koji je jednake velicine, srpsko selo koji su uredili fine kuee i rekli su mi da je sve 

citavo. Na veliku Gospu dodjem tamo i sve je izgorjelo. U gradovima ne, jer oeito je tu vlast 
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jaea, ali po selima, to nije vojska, to je onaj peti nekakav esalon koji dolazi ne znam pod 

cijom, pod kakvom kapom, obuce uniformu, lunjaju, to SU oni najgori probisvjeti po 

mjestima, pljackaju i pale. To je nasa imovina, pa nije to tudje, sta da on zapali sada srpsko 

selo uz Kijevo u koje smo mogli stanovnistvo smjestiti. Evo, i danas sam dobio pismo od 

kardinala istog tog sadrZaja u kojem mene moli da je on dobio od nekog Cilka pismo da nasi 

pale tamo. Ja vam ne govorim sto netko drugi kaZe, nego sam sam to prosao i to vidio 

svojim ocima, palez, pljacku. 

PREDSJEDNIK: 

Rekli smo znaci, vojna policija odmah, civilna policija iza toga. 

DR JURE RADIC: 

' Civilna je usla, ali mislim po mojoj prosudbi tu je glavni problem odnos 

vojska-policija, jer policija ne more nista vojsci. A dodje netko kao da je on vojska, odmah 

se na to nadovezuje slijedeci problem. U selima moramo imati civilnu vlast. Nije Cermak 

vlast u Kninu, ne mofo on govoriti o tome tko ee u koju kucu, tko ee sto. To vam sada 

govorim primjer. 

PREDSJEDNIK: 

Samo eekaj, da nisam poslao Cermaka u Knin bio bi tamo uZaS. 

DR JURE RADIC: 

Ja se slafom, moZda nisam dobar primjer upotrijebio, bas zato sto ga dademo 
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svi, ali ne mofe vojna vlast na terenu voditi civilne poslove, ne mofe vojna vlast 

rasporedjivati tko ce u koju kucu uci. 

PREDSJEDNIK: 

To ne mofe. Ali za odrfanje reda u tim prijelaznim razdobljima mofe biti. 

DR JURE RADIC: 

Slafem se s vama, ali gdje je problem? Problem je kada nam je los onaj koji 

je izabran u civilnoj vlasti, a to je u vecini slucajeva, nije svugdje, u Kostajnici je <lobar, ali 

onaj u Kninu je bez veze. Ja ne znam odakle se je taj stvorio, on je Srbin. 

PREDSJEDNIK: 

Onje Srbin? 

DR JURE RADIC: 

Da, da, rekli su mi jueer da je Srbin. Taj je ni za sto. 

PREDSJEDNIK: 

Dobro, promijenite ga. 

DR JURE RADIC: 

I danas smo isto o tome raspravljali. Ali onda kada je taj nikakav, onda 

normalno, onda Cermak mora raditi sve i onda dodje dod nekakvih problema, rupan odustane 
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itd., tako da ima nereda velikog na terenu. To vam govorim, jer sam prosao i vidio to tamo. 

PREDSJEDNIK: 

Sada nema razloga da to bude Srbin tamo. 

DR JURE RADIC: 

Sigumo da ne treba on biti. 

PREDSJEDNIK: 

Tu je brvatska veeina, i prema tome to izmijenite. 

DR JURE RADIC: 

Jasno, jasno, meni su htjeli u Okucanima isto staviti nekog Srbina, nema toga, 

tamo je Hrvat i Okueane smo lijepo rijesili. Tamo je doslo tisucu obitelji sada u okueanski 

prostor, ne samo u Okueane. Tamo je poeeo jedan normalan zivot. Ali ovo prijelazno 

razdoblje je razdoblje pljacke, jada i svega. Ja tu sve ne vidim nacin kako to sve sprijeeiti, 

ali najveee je zlo kada zapali, kada unisti. 

PREDSJEDNIK: 

To bi trebalo i Krpinovu ovu grupu tih zastupnika tamo poslati. 

DR JURE RADIC: 

Sve ih poslati, ja nisam bio nemam informacija, ali sam zbog ovoga sada htio 
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da vidim u Grahovu i Glamocu, ali su mi rekli da je Grahovo spaljeno. Covjek koji je bio 

u Grahovu odmah nakon oslobodjenja, i pet dana poslije toga, kaZe, nemas vise ni jedne kuce 

tamo citave. Tu se sada moramo nekako organizirati da se to sprijeci. 

PREDSJEDNIK: 

Od poeetka smo govorili o tome da se to sprijeei. 

DR JURE RADIC: 

Jesmo, svak se na vas poziva u pozitivnom smislu, svak se na vas poziva od 

bilo koga, jer ste govorili nemojmo to raditi, ali to nije provedeno. Tu sada moramo iii na 

VONS-u iii negdje, neka ljudi kaZu i podnesu izvjestaj o tome. ~vo ja sam i sada svi ~pani 

mi govore o tome, svi. 

PREDSJEDNIK: 

Sada, svi govore. 

DR JURE RADIC: 

Ovih pet mpana. 

PREDSJEDNIK: 

Oni su trebali rjesavati to pitanje. 
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DR JURE RADIC: 

Sigumo, stiskati malo vise i biti ... 

PREDSJEDNIK: 

Odnosno biti na terenu i odrediti ljude. Slusaj, meni danas general Decak kaZe 

da je minobacacka granata koja je ubila tu djevojku i deset ljudi ranila ispaljena iz Osijeka. 

DR JURE RADIC: 

To je taj uias kojeg eemo rjesavati kroz ovo vrijeme ispred nas. 

PREDSJEDNIK: 

Jednim dijelom se takve pojave nisu mogle izbjeci, to je jednostavno, ali ima 

prevelike razmjere. 

DR JURE RADIC: 

Dakle, ako igdje u ovom prostoru moramo uvesti red, gotovo despotizam na 

jedan nacin u poeetku, bez toga ne mofemo biti, jer mora biti gazda, mora se znati tko 

naredjuje u svakom od ovih segmenata. I jednu hijerarhiju vlasti odozgo cvrstu staviti, i 

vezano za naseljavanje i vezanu za zivot tamo. 

PREDSJEDNIK: 

Tako ti kaZem, to u svim ratovima, da nismo ukinuli smrtnu kaznu za 

pljackanje sud strijelja. 



HU - 12 -
01864164 

DR JURE RADIC: 

Ali i sada bi trebalo i zbog odnosa prema svijetu i prema nama neke uloviti 

i to sprijeciti. 

Dobra je slika ovih nekoliko gradica. To su prekrasni gradici i jako dobro 

sacuvani Obrovac, Benkovac, Graeac, prekrasni. Ja sam odusevljen kako to izgleda. Recimo 

onaj hotel ispred kojeg su vas htjeli ubiti u Benkovcu, to bolje izgleda nego "Esplanada", 

danas bolje izgleda, toliko je sacuvan. Dakle, ipak mi daje da su ti Srbi nekakvu vlast tamo 

uspostavili strogu, vjerojatno bas kroz to, kroz te kazne, kroz ne znam sto. Sjedili smo u 

hotelu. 

PREDSJEDNIK: 

Jmali SU tamo tenkovsku brigadu, znaci easnike neke. 

DR JURE RADIC: 

To je tako lijepo sacuvano, da vam to jednostavno ne mogu .opisati. 

PREDSJEDNIK: 

I nasi nisu Benkovac palili? 

DR JURE RADIC: 

Ne, ne, gradici su ostali citavi i to je dobro. Samo me je strah da ne bi danas 

poeeli, jer Wern vam, bio sam u nekim selima koja nisu bila spaljena prije par dana, pa se 

je to desilo u zadnjih par dana. 
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Helikopterom sam letio prije tri dana i iznad toga jos sada dimi. Na veliku 

Gospu Civljani gore, ne da su izgorili, nego gore, taj dan gore. Tako da se tu mora sto prije 

sada nesto napraviti. 

PREDSJEDNIK: 

Nesto mofe biti, i ne samo vojska, nego ti susjedi iz Kijeva koji su istjerani, 

e pa sada cu Civljanima ja ... 

DR JURE RADIC: 

Vjerojatno se osveeuju, ali on ne mofe uci tamo jer ga policija kontrolira, ali 

on udje u vojnoj uniformi, jer svatko obuee sada vojnu uniform,u, hodaju po gradu µ tome 

i oni koji nisu nikada vojske vidjeli. Ia prvo mislim da su to oni koji nikada vojske nisu 

vidjeli, ti koji to vuku, pljackaju, nose itd. 

Sada gledajte, u tom prostoru ja sam malo gledao, ovi najveei centri gdje 

bismo se morali usmjeriti na povratak, vezano s nacionalnog interesa. Probao sam sloziti 

jedan redoslijed ili jednu hijerarhiju i po mom misljenju to bih htio sada s vama malo 

prodiskutirati. 

Karta citavog tog podrucja od strateske je vamosti za Hrvatsku. Ia sam je tu 

napravio u raznim bojama. Ovo je ono sto nam je bilo uvijek kriticno povijesno, ne Knin, 

to stignemo polako. 

Po meni prvi, ako idem, napravio sam pet prioriteta po hitnosti naseljavanja 

Hrvatima. 

Po meni je ovo tu, dakle prvi i drugi, ovdje treba hitno vratiti Hrvate, a ovo 
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hitno naseliti Hrvatima i ni pod koju cijenu ne dopustiti da ovdje bude vise od 10% Srba 

nikada vise. Jer, tu je ono gdje smo presjeceni. 

PREDSJEDNIK: 

Mani 10%. 

DR JURE RADIC: 

Dobro, govorim o brojci od 10%. Dalde, prvi prioritet naseljavanja je ovo tu, 

po mom gledanju, Petrova i Zrinska gora. Na tome mi vjerojatno moramo razviti neki gradic 

danas sutra. Tu je Vojnic i tu je Veljun neko manje mjesto, ali Vojnic je malo veee mjesto. 

Medjutim, poduzeeima na8im, otvaranjem tvorni~. kao sto recimo ~ Srbi 

napravili u Lickom Osiku. Ia sam obisao tu tvornicu. Pa to izgleda velieanstveno. Za eetiri 

tisuee ljudi su oni stanove izgradili, u koje odmah mofemo useliti mi ljude, samo nemamo 

koga. Negdje na ovom prostoru moramo sagraditf ... 

PREDSJEDNIK: 

I to je ostalo citavo? 

DR JURE RADIC: 

Ostalo je citavo sve, potpuno lijepo sacuvano. 

PREDSJEDNIK: 

I tvornica? 
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DR JURE RADIC: 

Tvornica granata, to izgleda krasno. 

PREDSJEDNIK: 

To je jedina tvornica ratna u Hrvatskoj. 

DR JURE RADIC: 

Moj prijedlog je da se to ne zove vise nikako drugacije, to je sve Gospic, to 

je spojeno. To nema nikakvog razloga zasto bi se to zvalo, nama je i Gospic najmanje 

rupanijsko srediste, to je jedna cjelina, to je jedan grad. Oni su ga samo razvijali, osim da 

bi bio protuteia Gospicu, pa da tamo bude 5 tisuea Srba, sutra 15 itd. To sam rekao i 

fupanu, to bi trebalo, i to je, to je spojen grad. To treba nazvati sve gradom Gospieem, 

naseliti ljude koliko treba, jer to je ipak malo dalje od ovog prostora. 

Vracam se na ovo, dakle neki nas Licki Osik treba razviti u ovom prostoru i 

stimulirati ove iz inozemstva i ove privremeno koje god mofemo da nam ovdje vise nikada 

u povijesti se ne dogodi ... 

PREDSJEDNIK: 

Dobro, to se vi8e neee dogoditi. 

DR JURE RADIC: 

Dobro, ali prazno je. Sada cu vam reei koliko na tom podrucju ima Hrvata 

danas, ima ih sve skupa, koliko je bilo prije rata? U Glini 1.400 samo, u Topuskom 415, u 
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Vojnicu 51, samo 51 Hrvat. 

PREDSJEDNIK: 

U Vrginmostu? 

DR JURE RADIC: 

Njega nisam izwkao jer mi je on malo iznad, ali mogu vam to isto izvuci, ali 

isto jako malo. Tu ima jedno selo jedino, koje se zvalo Maja, koje je bilo vecinski hrvatsko 

u tom prostoru crveno i ono sto je bilo veeinski hrvatsko, a plavo vecinski srpsko. I to je taj 

kljucni prostor gdje bismo prvo trebali naseljavati. 

Drugo, ovo sto je hrvatsko vratiti Hrvate hitno tu. 

Sada treee, treci prioritet ali koji treba paralelno raditi je ovo tu sto je 

oslobodjeno hrvatsko i ovo tu sto je bilo potpuno srpsko, dakle ovaj kraj srafiran ovdje on 

je bio preko 90% naseljen Srbima, a sada je pod na8om kontrolom citav. Tu je jako malo 

ljudi. To je sve skupa bilo ... 

PREDSJEDNIK: 

To je od Kupresa do Grahova. 

DR JURE RADIC: 

Ovo Glamoe, dio Livanjskog polja, Grahovo, pa do Drvara i Drvar 

ukljucujemo u to i ovo, a ovdje Srb i Lapac, te opeine. Znate da je u hrvatskoj najcisea 

nacionalna opeina bila Donji Lapac, najcisea. Jedina opcina u kojoj je bilo jednog naroda 
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99%, toga nema nigdje u Hrvatskoj. Ima u Hercegovini vise, ali jedina opcina u kojoj je 

jednog naroda 99 % . 

PREDSJEDNIK: 

Valjda sada nije ostao ni jedan? 

DR JURE RADIC: 

Ne, nema. 

PREDSJEDNIK: 

Slusaj, ja sutra imam sa vojskom, dao sam im razmjestaj zbornih pod,rucja i 

vojnih institucija i postrojbi. Napravi ovo na jednoj vecoj karti, znaci situaciju gdje, da 

imamo po prilici predod.Zbu, odnosno da njima to poka.Zem. Vojska u prvom redu, pa onda 

razvitak, jer s vojskom mofemo odmah ici. 

Prema tome preselim Zbomo podrucje iz Splita u Knin i to su vee stotine 

casnika, poteasnika, obitelji itd. 

DR JURE RADIC: 

Knin je po mome u treeem redoslijedu prioriteta. Nama Knin ne mora imati 

30 tisuea stanovnika, sutra ima 10 i on je umjetno stvoren na 30. Tamo nema nikakvog 

razloga da bude toliko ljudi. Ako zaledje drfi, ako budemo u Grahovu imali 5, to je to. 
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PREDSJEDNIK: 

S obzirom na to, moramo to gledati. 

DR JURE RADIC: 

Ovo tu zeleno, po meni to je jedan prostor koji je razvojno vrlo privlacan i .tu 

mi neeemo morati naseljavati ljude, nego ee oni sami dolaziti, sami ee ljudi trafiti, mnogi 

ee htjeti doei u Benkovac, ali moramo imati jednu agenciju .... 

./. 
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.. .i necemo morati naseljavati nego ce oni sami dolaziti, sami ce ljudi trafiti, mnogi ee htjeti 

doei u Benkovac ali moramo imati jednu agenciju neznam da Ii ce se zvati agencija iii nesto 

sto Ce to usmjeravati. 

PREDSJEDNIK: 

Odmah poei da tisucu ljudi sa ovim carterima , brodovima, da im kafemo 

drfava placa od Argentine, rekao mi je Gojko, 40 obitelji bilo u Paragvaju, odmah ih 

dovesti. 

DR JURE RADIC: 

Smjestiti gdje imamo mogucnosti. Samo kako s na§ima. Prvo je moje pitanje -

kako se usmjeriti na Bosnu, da Ii prvo prognane Hrvate iz Bosne, tih je jako puno, ne 

mislim na ove nove koje Ce proganjati, nego cak one koji su prije prognani. Mi imamao 

danas 150 tisuea Hrvata u Hrvatskoj iz Bosne. 

PREDSJEDNIK: 

Prekosutra imam Herceg Bosnu, sutra vojsku .... su vee postavili zahatjev da 

im damo Glamoc i Grahovo .... 

DR JURE RADIC: 

Ovo su tipicni prostori koje mi moramo naseliti Hrvatima. U ovo ne diram 

jer tu su Muslimani koji ee postati Hrvati. 
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PREDSJEDNIK: 

Ali i ovih 20,30 tisuca Muslimana da ih vratimo sa vojskom svojom kao 

jamstvo da ostane .Ziv itd. 

DR JURE RADIC: 

Ovo je va8a strateska odluka - Grahovo, Glamoe su na8i, da Iii Drvar? Onje 

moZda kljucna toeka iz koje se to sve kontrolira. To je jedan prostor koji je vrlo, vrlo up 

prostoru .. . . 

PREDSIEDNIK: 

Kad bismo osigurali Novi Travnik, Jajce, do Drvara onda imamo ... -

DR JURE RADIC: 
. 

Jajce je previsoko, mislim da mi tesko mo.lemo racunati na Jajce i tesko ee biti 

povezano, mi nemamo ljude, najtezi problem sto nema Hrvata. 

PREDSIEDNIK: 

Da je bilo pameti kakva je u Americi i na Zapadu ... 

DR JURE RADIC: 

Ono sto ste crtali prije dvije godine ... 
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PREDSJEDNIK: 

Da su dali zracnu poddku svega mogli bismo biti sada u Banja Luci. 

DR JURE RADIC: 

Ja imam jedan podatak koji je dosta vafan, od prognanih Hrvata iz Bosne, ato 

je oko 250 tisuea prognani, 300 tisuea Hrvata je prognano iz Bosne danas, od njih je 140 

prognano od strane Muslimana, 140 tisuea. To znaci da su oni iz onih podrucja koja su danas 

pod kontrolom. Drvar je jako VaZan. Ja cu to reci i Rebicu i moZda se cak ukljuciti i obnovu 

ako je to jako sruseno, da udju u te prostore. Srbi SU od Celebica dalje bili, znaci Livanjsko 

polje, Glamoeko itd, a to su mali prostori brojem ljudi, nisu imali puno ljudi, sitni broj i ja 

vas molim sa Herceg Bosnom, da eemo mi odavde koordinirati ,iii kontrolirati .... 

PREDSJEDNIK: 

Znaci, da izneses gdje koliko ovih podataka, itd. 

DR JURE RADIC: 

U Kninu je bilo tisucu 600 Hrvata, 1.660, a Srba skoro 30 tisuca, au Drnim 

18 tisuea i 700 Hrvata. To je grad koji je centar u nekom smislu ali Knin ne smije biti .... 

PREDSJEDNIK: 

Mi sada moramo stvoriti hrvatski ... kao sto zbog situacije u Istri koje ee nam 

biti trajno problematicna, ja sam za to da daju samu Istru, jedno zbomo podrucje tu istarsko

goransko, imamo prostora u Pazinu .... 
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DR JURE RADIC: 

Neka bude vise zbornih podrucja, ne mora biti 6. 

PREDSJEDNIK: 

Ne moramo imati zbornih podrucja vise, ali onda razmjestaj jedinica, neee biti 

zbomo podrucje u Gospicu, ali mofemo tamo neku skolu, brigadu, itd. 

DR JURE RADIC: 

Sve ustanove koje okupljaju ljude, koji privlaee ljude. Ja sam sada puno 

razgovarao sa kardinalom u zadnje vrijeme i ne samo s njim, bio je i Sincic .... , bili su u 

Hrvatskoj, razmjestaj biskupije. Oni su svi prihvatili da Gospic bude biskupija i to je jedno 

mjesto - jueer mi je bio pomoeni biskup bosanski Sudar,imaju na Bolu svoju skolu i trafe 

prostor. Ja sam rekao odmah eete ga dobiti, ali u ovom podrucju. Odmah ee vam dati zgradu 

. 
u kojoj mofete teologiju svoju otvoriti dok se ne vratite u Sarajevo, u ovom podrucju sto 

oslobadjamo, tamo gdje nije logika razvoja, logika zivota. 

Sada, tu moramo usmjeriti gospodarstvo ciljano i vise ne mofemo ici sve je 

tdiste jer nema tdista u Lapcu. U Lapcu mora drZava investirati da bi, kao sto su Srbi 

radili, od njih se moramo nauciti i tu se gube sada oni parametri tdista u nekim .... 

PREDSJEDNIK: 

Citao sam njihov koncept, iii u Lapac smjestiti dok nemamo, smjestiti jednu 

satniju i moras imati 10 doeasnika, easnika itd. 
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DR JURE RADIC: 

Da, koji ee sa svojim familijama doei tamo itd. Ja cu vam izvuci sve gradove 

po mome misljenju koje bi trebalo hitno, tu imam jedan popis, to su ovako - prva je kolona, 

prvi stupac je Hrvatska sela koje treba brzo obnoviti da bi se vratili. Neki su i simboli kao 

sto je Skabmja, Kijevo, moramo dati jedan hitni naglasak na to, a ovi drugi - vidite Lovinac, 

Saborsko, SLunj, oko Plitvica su sve Srhe naselili, s time da tu moramo naci jednog pravog 

direktora tog - ... . 

PREDSJEDNIK: 

Treba da to Hrvati kupe hotele tamo .... 

DR JURE RADIC: 

Nacionalni park, obicno su nacionalni parkovi drZavni, isto kao na Brijunima, 
. 

zakon je takav da mofe dobiti na koncesiju koriStenje i hotela, a ne prodaju se obicno sto ima 

svoju logiku. 

PREDSJEDNIK: 

Ali hrvatsku upravu, to da se mijenja. 

DR JURE RADIC: 

Ovo SU podrucja hrvatska, a ovo SU veeinski srpski u koje bi trebalo vratiti 

Hrvate. 
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PREDSJEDNIK: 

Koliko sa Obrovcem dobivamo elektricne energije? 

DR JURE RADIC. 

Mi smo sada oslobodili tri hidrocentrale. 

PREDSJEDNIK: 

To vjerojatno vise negoli Krsko. 

DR JURE RADIC: 

Tu negdje, kao KrSko. Obrovac, Manojlovac i Golubic, to su tri hidrocentrale 

koje su bile okupirane. Obrovac nije kao proizvodjac energije znaeajan nego cuva energiju 

noeu kad ne treba, to je jako VaZilO, sada i u vodovodnom smislu poboljsanja itd. Tada sto 

. 
smo imali snage i pameti da smo poeeli tunel sada eemo ga poeeti i s druge strane, Sv. Rok 

je oslobodjen i tu nema nikakvih .... 

Slijedeea je koncepcija razvoj cesta u tom prostoru koje nam sada - mofemo 

ih malo drugacije gledati negoli sto smo gledali u onim uvjetima. Zeljeznica jako puno 

zaposlenih ljudi nosi, to je 20 tisuea ljudi od Ogulina do Splita, skoro kao vojske, a to su 

uglavnom bili Srbi. Izvlacio sam podatke - to radim sam - izvlacio sam podatke o broju 

zaposlenih. Recimo u podrucju ovom - kad uzmete sliku karte koje je bilo veeinski srpsko, 

puno je veci postotak zaposlenosti nego u Hrvatskom Zagorju - Lapac je imao_ veei postotak 

zaposlenosti nego Klanjec i to su sve drfavni poslovi. 
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PREDSJEDNIK: 

Napravili SU U Kninu 14 kolosjeka, dovoljno je valjda 4, skolu, radili SU. 

DR JURE RADIC: 

Kada je ta skola, ona neee nikada trebati za prosvjetu, to mo.ze biti easnicka 

skola, takva skola u Kninu ne treba, postoji tamo druga zgrada koja je sasvim dovoljna za 

potrebe osnovne i srednje skole i ako se ide recimo doeasnicka, i onda neku drfavnu, nesto 

sto cemo imati kontrolirano u tu zgradu i isto tako sto i Hebrang, ja sam mu se suprotstavio 

i na Vladi, rekao je da bi pola kninske bolnice pretvorio u nesto drugo .Ja sam rekao idemo 

napraviti vojnu bolnicu kad vee nemamo vojne bolnice i jedino od nje je bolja ova nova 

bolnica u Zagrebu napravljena, ali steta kad je to sada opremljeno, a drugo da nije 

opremljeno. Recimo u nekoj specijalnoj bolnici za potrebe vojske. Rekli smo nas sustav je 

ovakav ali ratni invalid - on lezi danas svugdje, zasto ne bi le7.ao u Kninu, a takvih eemo 

imati iz Bosne, i drugo je da bismo mi sada trebali graditi, a ja sam protiv toga da bilo sto 

u Kninu gradimo vise jer i tamo imaju previse toga, ali pogotovo ako eemo imati ovo 

razvijeno, i mi moramo nove sustave odmah graditi, ali ono sto imamo tamo upotrebimo za 

ono sto ee vezati ljude, recimo udovice domovinskog rata s djecom, ludost je to u Zagreb 

smjestati, gradimo stanove za takve i tu u tim prostorima i vise ne treba graditi, mofemo 

dodijeliti. 

PREDSJEDNIK: 

I Istra. 

· ·•·•1'• .... _. . ' 
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DR JURE RADIC: 

I Istra, slafem se. Ona je izvan ove karte, ali ona je sigumo jedno podrucje, 

imamo na tome puno raditi. Ja cu izvuci i to je jedna citava hrpa. Ja razmisljam i nigdje se 

drugdje ne radi, mozda cak o jednoj upravi u mom Ministarstvu vezano za ovo ali to je 

delikatno, ali jednog pomoenika moram imati, moram stvoriti, smisliti tko se razumije i 

organizirano naseljavanje, dugoroeno, poticajnim mjerama. Mi moramo dati posebne porezne 

olakSice i to stupnjevane, ne jednake za Benkovac i za Lapac. U Benkovcu ee zivot teei, on 

ce se razviti, Benkovac i Obrovac imaju po meni sigumo bolje uvjete za razvoj od vecine 

prostora u unutrasnjosti Hrvatske, nego Ravni Kotari, a turizam ispred, ispred njega 

zadarska, biogradska, sibenska rivijera, sve skupa, sva moguea poljoprivreda i dobro 

sacuvano. 

PREDSJEDNIK: 

Ono sto sam vidio poljoprivreda, dobro obradjeno jer SU zivjeli, morali SU •••• 

DR JURE RADIC: 

I oni su smjestili ljude u gradove, one koje smo i mi protjerali, koji su otisli 

od nas, oni su bili smjesteni u tim kucama i radili su. 

PREDSJEDNIK: 

Da Ii ti imas neki podatak koliko ih je bilo prije "Oluje" .... 

'''~"·"'"'~' 
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DR JURE RADIC: 

Tesko je reci, imamo koliko je bilo prije po popisu, ali koliko je bilo 

neposredno prije "oluje", neznam. 

PREDSJEDNIK: 

100 tisuca. 

DR JURE RADIC: 

Nije, 120 tisuea, 50,60 tisuca to je puno. Sada i ova mala vlaska, taj dio, 

postaje manji prioritet jer tu dovoljno da naselimo nesto, i to nije toliko vafno, da naselimo 

i Okueane smo prilicno dobro, a problem je Stara Gradiska, oil'!- je granicni prostor _i tamo 

isto imamo dovoljno stanova u koje bi se mogla neka pogranicna jedinica iii nesto gdje ee 

ljudi doei sa obiteljima i tu morate odigrati ulogu prema jednome i drugome i vojnom i 

policijskom sustavu i prema carini. On dobije pos:to u Gradiski, ali on dobije i stan tamo i 

onda mora iz Zagreba seliti tamo sa familijom i biti tamo. 

PREDSJEDNIK. 

Cak sustav, neke slufbe da mora provesti kao sto diplomaciji tri cetiri godine 

tako i u tim slufbama, pa prema tome, tri eetiri godine u tim stanovima, pa onda drugdje ako 

ne ostane stan. 

DR JURE RADIC: 

Ako ostane stanova, more imati bolju pogodnost nego ovdje, i tu nema nista, 
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jedno je nacionalni interes a drugo je trziste. U ovom prostoru se mora gubiti trfisna logika, 

ove tri prve, cak i ovo sire. Ovdje sam oznacio sire nego sto je bilo okupirano jer nama je 

citava Llka na jedan nacin prostor prazni. Tu imate prostora isto kao sto je glamoeko i OVO 

podrucje isto prazno. Nema tu nikoga. 

PREDSJEDNIK: 

Drvar, moramo uzeti, Llcki Petrovac, Bosanski Petrovac. 

DR JURE RADIC: 

Petrovac je sigurno,to bi bilo idealno, to je dobra cesta i to je najkraci put od 

Zagreba do mora. Ovo je onaj dio koji vam je Miro zadnji puta spominjao koji su uzeli 

poslije, puno poslije rata, nisu bile avnojevske granice, ovo za Bihac, a to je dosta vafno jer 

nama auto-cesta Zagreb-Knin-Split mora tuda proei. Ako ide drugim prostorom puno je tefe . 

. 
To su varijante vere Zagreb-Split, cestovne i ova glavna cesta koja bi isla prema Splitu mora 

ovdje jer inaee Pljesivica tamo, kada bi isla morala bi puno naokolo ici, ako to ne ide onda 

ee se morati odustati od tog smjera. 

PREDSJEDNIK: 

Gdje je aerodrom tu? 

DR JURE RADIC: 

Ovdje, upravo na tom prostoru, otprilike ovdje. 
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PREDSJEDNIK. 

Kafu da je vecim dijelom na hrvatskom podrucju. 

DR JURE RADIC: 

Aerodrom je od pet pista, eetiri SU u Hrvatskoj. 

PREDSJEDNIK. 

To bi trebalo sada uzeti i rekao sam Mudrinicu sa prugom preko Bihaea da 

ide ... 

DR JURE RADIC: 

Ne morete odmah, ide kroz Bosanski Novi, srpski dio, Unom ovdje. Pruga 

ide Sisak - Sunja, tu ide, ovako i ide Bosanski Novi. Ide ovim prostorom, ovo je pruga, tako 

da ta pruga nam nije osim ako bi se totalna promjena dogadjala, ali ona je tu u Bosanskom 

Novom. Ide Sunja, Kostajnica, Bosanski Novi, ide jako puno kroz Bosnu. Pavelic je zapoeeo 

graditi bio .... 

PREDSJEDNIK: 

Muslici su trebali, dali su .... 

DR JURE RADIC: 

Pavelic je bio poeeo graditi, u NDH-a koransku prugu Zagreb-Split. Ona nije 

iSla ovuda nego se odvajala iza Karlovca i spajala ovdje - otprilike kao trasa ove ceste islo 
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se na Knin - dakle ne Sisak - Bihac - Knin, nego Karlovac - Knin i to su mene jos ucili stari 

, to je najbolja veza veza Zagreb-Split, dolinom Korane, ovom kojom se ide sada preko 

Plitvica i to cemo nekada vjerojatno sagraditi tu prugu. Na tu treba baciti teziste .To je 

najkraca veza Zagreb - Split, bez druge ddave. 

PREDSJEDNIK: 

Moramo racunati da eemo pola Bosne dobiti na neki nacin. 

DR JURE RADIC: 

Gledajte sadaSnju prugu - ona ide ovamo - pa tamo, pa tamo, a koranska ide 

ravno, za 100 km je kraea, ne samo da je nacionalno opravdanija, nego ona je i ekonomski 
' , 

i poeeli su graditi na terenu. 

Licka pruga je u redu, samo licka nije elektrificirana. 

PREDSJEDNIK: 
.. 

Da Ii to predstavlja problem? 

DR JURE RADIC: 

To je najmanje dvije godine posla i velika investicija. Preko Bihaea do Knina 

je elektrificirana. 

./. 
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DR JURE RADIC: 

Evo i do Knina elektrificirana, da to je licka. Goranska je otprilike ova crvena 

linija, otprilike, ona skracuje i ima povoljnije uvjete, a ova uopee nema, do Ostarija imamo 

je prema Rijeci ide, a od Ostarija nam je odijeljena. 

Gledajte, gradic ee se dolinska pruga Zagreb-Rijeka i ona ce vjerojatno ici do 

ovog platoa tu i onda odavde se odvaja· tamo dalje i odavde prema Rijeci. To su nekakve 

najrealnije rasprave i razmisljanja. Ali ovo je vafno da krene promet, jer i lickom je isao, 

ako je isao 150 godina, more jos i 20 ici. 

PREDSJEDNIK: 

Da, ali taj zapad za dolinsku prugu ... 

DR JURE RADIC: 

Dolinsku moramo hitno p<>Ceti, jer Zagreb-Rijeka je prioritet i auto-ceste. 

Mislim da smo sada zreli da krenemo ozbiljno s tim poslom, da smo potpuno zreli i neke 

koncesije. Sada smo puno ispustili ono sto je bilo od rasprava. I Francuzi, oni su za 20 % 

sada niZi nego sto su bili u onom prvom pomaku. A nakon sto je sada sloboda, sigurno ee 

to ici bolje. 

PREDSJEDNIK: 

Tu to moramo rijesiti. 
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DR JURE RADIC: 

Da, slafem se s vama i ono sto moremo vlastitim sredstvima i ono sto 

moremo, i to gradnja cesta ee privuci tu ljude. 

Drugi je ovdje naglasak usmjeriti se na povratak ovih Hrvata koji su u 

Njemackoj danas prognanika, oni se jos uvijek vode kao prognanici, toga ima 50-tak tisuea. 

PREDSJEDNIK: 

Da Ii oni ufivaju status prognanika tamo? 

DR JURE RADIC: 

U Njemackoj da. 

PREDSJEDNIK: 

Od Njemacke? 

DR JURE RADIC: 

Od Njemaca. 

PREDSJEDNIK: 

Tu moremo ici, Njemci ee vrlo rado, plansko nudjati da se vrate. 

DR JURE RADIC: 

Ja mislim da s Njemcima moremo, ja sam bio razgovarao sa njihovim 
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ministrom Sajberom. On je nudio da bi oni cak nama za svakog od povratnika ponudili neke 

PREDSJEDNIK: 

Dobro, to je u redu. 

DR JURE RADIC: 

I te odnose mofemo ucvrstiti, vezati i njih vratiti. 

PREDSJEDNIK: 

Jure, napraviti sada jednu sliku, nudjamo stan~ve, zemljiste u tim i tim 

podrucjima itd., vraeajte se. 

DR JURE RADIC: 

Dobro, idemo s Uredbom Vlade po kojoj to preuzimamo. Malp suje smekSali, 

ali ne toliko bitno, jer oeito se ovaj dio upravno-pravni ... 

PREDSJEDNIK: 

Koji? 

DR JURE RADIC: 

Nece se davati u vlasnistvo po sadasnjem prijedlogu, nego na koristenje da ne 

bi svijet ... 
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PREDSJEDNIK: 

Na koristenje, koliko? 

DR JURE RADIC: 

Na deset godina koristenje, sto nije lose. Kroz to vrijeme prisiljava covjeka 

da bude tamo, jer netko bi prodao, mogao bi netko to i prodati, a nakon toga postaje vlasnik 

toga, nakon 10 godina. Ima to svoju svrhu. 

Kljucno je sada, dogovoriti se u Bosni, sto ce u Bosni biti hrvatsko, sto 

muslimansko, i onda iz onoga gdje je muslimansko ako imamo prognanike tu im ponuditi 

razmjestaj. Dakle, eega se mi u Bosni definitivno odrieemo? Ja vjerujem da se ne odrieemo 

Posavine do kraja, jel tako? Jer, najveei broj ljudi je iz Posavin~, to je sto tisuea Hryata. 

PREDSJEDNIK: 

Mislim da zapravo osim onoga sto drZim da vraeamo u Posavini da je to 

gotovo iluzomo, da bi trebalo osvajati itd., tako da nam je, medju nama reeepo, da je vafnije 

da mi ove prostore imamo. 

DR JURE RADIC: 

Dakle, jedan problemje Posavina, a drugi problemje sredisnja Bosna od Tuzle 

pa sve dolje do Viteza, ukljucujuci i Sarajevo. Tu nema sansi. 

PREDSJEDNIK: 

Nema sansi, prema tome mi si dclimo znaci ovo sto sam rekao od sredisnje 
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Bosne, Busovaea, Bugojno, kada bismo mogli to dobiti, Novi Travnik. 

DR JURE RADIC: 

Gledajte, Kupres ne mofemo vratiti, sto je stvamo suludo da oni stoje dolje 

u hotelima, neee da se vracaju, jer da to neko brdo iznad njih nije jos oslobodjeno. 

Oni to zovu Demirovac, to je neposredno iznad Kupresa. Meni pricaju, u ovom dijelu su 

srpska sela bila i kaZe da tu se Muslimani naseljavaju, a na8i neee. 

To bi trebalo jednostavno naci nacin i vratiti ljude gore. Kupres, strateski 

nisam to sada crtao, ali ovo zaledje Dubrovnika. To je isto veliko pitanje. Stolac moramo 

odrfati hrvatskim, a vjerojatno i Trebinje sutra ako bude ... 

Ovo je jednak prioritet kao i ovo tu, kao Petrova.gora, kao i Banov~. 

PREDSJEDNIK: 

Kada bismo mogli ovo Jajce ... 

DR JURE RADIC: 

To ee tesko s Muslimanima ici. 

PREDSJEDNIK: 

ldealno bi bilo, mi se moramo s Muslimanima isto tako dogovoriti, ali strateski 

racunati da nam nema druge nego da na ledjima nosimo Muslimane i da ih kroatiziramo 

postupno. To ce biti veoma tesko, oni nam neee biti lagani, bit ee nam utoliko laganiji 

problem nego Ii Srbi danas, zato sto SU Srbi imali Beograd i imaju vlast, a ovi neee imati. 
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DR JURE RADIC: 

Neee, imat ce svoje muslimanske neke zemlje koje mogu ih nesto pomagati. 

Mislim da moramo imati dva, jednu liniju cisto hrvatsku i da i ta mo.le opstati, da i ta cisto 

hrvatska mo.le dobro opstati, a onda ovu vezanu koja je usmjerena da sto vise uzmemo od 

onoga sto moiemo uzeti. 

Dobro, na ovo se odmah nadovezuje ovaj nas demografski program koji, dobro 

on je normalno sada u svim ovim mukama rata i svega malo u drugom planu. Ali mislim da, 

ja cu ga stalno podgrijavati. Mi ne smijemo to, slijedeci i ddavni proracun i sve skupa, mora 

tu nesto vise dati. 

PREDSJEDNIK: 

Pa, mora dati, osim toga ono sto je bilo nekakvih govora, ne znam cak i 

Nikica da je sada se to poveCalo, dobro poveealo se nacionalno bogatstvo. 

DR JURE RADIC: 

~ 

Gledajte, ja nisam javno htio, na Vladi zadnjoj kada smo usvajali drZavni 

proracun ja sam jedini glasovao protiv drZavnog proracuna, ne zbog obnove, nego zbog 

demografske, mi nismo dali niti oni sto je po zakonima od prije bilo djeci. To sam i javno 

rekao, rekao sam neeu to vani govoriti i Nikica je to prihvatio, mi smo se tu dobro i fino 

dogovorili, ali ja sam glasovao protiv i to je uslo u zapisnik. Moj glas je bio protiv. Jer, mi 

, ·- imamo vee prija5nje zakone po kojima porodilji se daje toliko, a mi niti to sada ne dajemo. 

Ja sam zbog toga glasovao protiv. 
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PREDSJEDNIK: 

Slusaj, ja sam do sada malo trpio znaci to politikanstvo Vlade zbog situacije 

u kojoj smo bili, pa prema tome koaliciona8tvo i uci u HDZ itd. Sada toga vise neee biti. 

ldemo u izbore i Vlada mora biti provedbena vlada politike, a ne nekakve kontra, sa vecom 

odgovomoscu. 

DR JURE RADIC: 

Dobro je, uvijek se mofe i kada se dogovorimo i usvojimo nesto, ja moram 

prema vani braniti taj stav i ja sam branio, usvojili smo vise nego sto je bilo neposredno 

prije, jer jesmo malo poveeali to, ali nismo ispunili niti zakonsku obvezu. I nama je to 

dugoroeno najpreee. 

PREDSJEDNIK: 

Evo, imamo praznu zemlju sada. · 

DR JURE RADIC: 

Sta eemo s njome? 

PREDSJEDNIK: 

A osobito to sa strane bosanskog problema. 

DR JURE RADIC: 

Ljudi VeC imaju i felju, vidim i vani, bio Sam eesto i vani, imaju neku relju, 
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ali jos uvijek su strahovi zbog tog birokratizma, zbog ovog, onog, da netko nekome, dok 

otvori poduzece on izgubi stotine mjeseci priprema i toga. Ovdje u ovome moramo biti vrlo 

efi.kasni. Dodjela, evo ti, ima situacija gdje ne treba nista kupiti. U Lapcu, jednostavno mofe 

dobiti na poklon i zemlju i poduzeee ako treba i bilo sto, cak ce se morati i platiti da krene. 

PREDSJEDNIK: 

Evo, ja kaZem da platimo i sasvim sigurno da mofemo najmanje tisucu ljudi 

odmah dovesti zrakoplovima i brodovima od Cilea, Argentine do Australije. 

DR JURE RADIC: 

Toeno, ali sada je ovdje bitno Predsjedniee, kao sto nam do sada stalno, onda 
' , 

ih on smjesti negdje u Zagreb, u tome je problem. Tu mora biti cvrsta hijerarhija, ja na tome 

inzistiram. Obrovac nama uopee nije bitan, to je jedan gradic koji ee se krasno razviti. Ja 

sam sada, bio sam prolazio dva, tri puta ali nisam to ovako nikada vidio kao sada. To je 

jedan od najljepsih gradiea Hrvatske, ono na uscu Zrmanje, lijepo sacuvan,. dobro izgradjen 

" i prometno povezan. Nama sada Ponton viSe nije toliko bitan, imamo most u Obrovcu i mofe 

se ici, to je 15 kilometara dufe. Veliki most gradimo sada, ovo cu vam dati to imamo kakvo 

je sada stanje na mostu, radovi lijepo teku u redu. To ee biti brzo gotovo, dogodine do Dana 

drfavnosti. Malo je sada mobilizacija sve usporila, ali dobro. Ovo je danasnja slika 

gradilista. 

To sam napisao jedan dan, jer novinari pisu svasta. Ovo je z.animljivo od 16 

najveeih betonskih mostova na svijetu, 5 je u Hrvatskoj. To mislim da ni u jednoj drugoj 

djelatnosti nemamo to sto imamo tu, i prvi medju njima daleko najveci. 
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Dalde, popis 16 najvecih armirano betonskih lukova na svijetu. 

PREDSJEDNIK: 

Sta, koji je to? 

DR JURE RADIC: 

Kopno sveti Marko, prema Krku. To su dva mosta, jedan do svetog Marica, 

a drugi od svetog Marica do kopna. 

PREDSJEDNIK: 

To je jako zanimljivo. 

DR JURE RADIC: 

Znaci, od 16 najveeih armirano betonskih lukova, 5 imamo mi, i jos ee se 

vjerojatno i tamo u sibenskom onom, kada bude auto-cesta isla to izgraditi: 

.. 
Dobro, ja moram jednu grupu od cetiri, pet pametnih ljudi skupiti u 

Ministarstvu, kojoj ee jedini posao biti ovo - strategija prostora hrvatskog, a onda vidjeti 

kakav je ustroj da ne odudara, jer ovo sto je Rebic napravio, dan prije sam s njim razgovarao 

i kaZem mu nalog je seliti ... 

PREDSJEDNIK: 

Dobro, zbog cega? 
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DR JURE RADIC: 

On je komotan, on je tolio dobar u sebi da on tim ljudima hoce izici u susret. 

Navodi da u Glamoe i Grahovo idemo s tim ljudima. Onda cujem na televiziji da ih je 

smjestio u V araZdin. 

PREDSJEDNIK: 

Iii Lapac iii Graeac. 

DR JURE RADIC: 

Da, jasno, ovaj dio dolje, htio sam reei za prvu grupu, tako da mu nedam 

puno prostora da seta. 

PREDSJEDNIK: 

Dobro, to mi pripremi. Isti je problem i za vojsku cijelu Hrvatsku, a za Bosnu 

takodjer molim ... 

DR JURE RADIC: 

Strateski prostori i zaledja Hrvatske ... 

PREDSJEDNIK: 

Da utvrdimo politiku. 
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DR JURE RADIC: 

Dobro. 

PREDSJEDNIK: 

Jeste Ii na Vladi u cjelini iii na uiem kabinetu poeeli nekakve rasprave u svezi 

izbora? 

DR JURE RADIC: 

Predizbome, jesmo, na Vladi u cjelini ne, na uiem kabinetu jesmo svaki dan 

skoro. I jutros smo imali razgovor, bio je i Mi8etic. Mi eemo imati Vladu 30-tog, imamo 

sutra, ali sutra je vise o ovim problemima, o uspostavi zivota na ovim prostorima, a onda . , 

je 30-tog zakoni vezani za izbore, ono sto moramo pripremiti Saboru taj dio. 0 tome svaki 

dan raspravljamo. Nastojimo to rijesiti bez administracije, da ne procuri van, mene 

iznenadjuje da nije, jer bilo je i Predsjednistvo, i ·na VONSU ste to rekli, a ipak se nije u 

javnosti pojavilo, je malo, ali nije toliko, mislio sam da ee i viSe. 

.. 
Nikica se tu onako sada drZi, kao, onje potpuno na odlasku. Ja mislim da, to 

eete sada vi prosuditi, ali mislim da bi dobro bilo da ostane jos neko vrijeme, ali u ovom 

kontekstu ako idete u onu cvrscu, ovisno o tome kakav ce biti Sabor, o tome treba ... 

PREDSJEDNIK: 

Dobro, Sabor ee biti homogeniji nego Ii sada. 
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DR JURE RADIC: 

Da, ja isto vjerujem u to. Ali ja bih volio da bude kvalitetniji. 

PREDSJEDNIK: 

Ali i Vlada bi trebala biti po mom misljenju manja, potpuno depolitizirana i 

unutar HDZ-a, jedna Vlada provedbene politike. 

DR JURE RADIC: 

Slarem se s vama. Po meni se mofo Vlada smanjiti za jednu trecinu. Mi smo 

eesto iz kompromisa, pa ministar bez lisnice ovaj, pa ministar onaj, ne treba ni 

potpredsjednika ovoliko. 

PREDSJEDNIK: 

Potpredsjednici moraju biti na eelu glavnih ministarstava. 

DR JURE RADIC: 

Da, to, kao sto je u Njemackoj. Slarem se s vama. U tom smislu smanjiti 

Vladu i poveeati odgovomost. 

I imati bolje odnose sa Saborom. lpak je ovo sada bila, ne potpuna, ali ipak 

dvije politicke opcije, jednu Vlada, drugu Sabor. Jedini koji ste to ujedinjavali, vi ste iznad 

, -toga bili. Ja se nadam da ee biti tu i Sabor malo vise, tesko je to reei prema sredini, ali malo 

vi8e u onom smislu strucnije usmjeren i profesionalniji jednostavno na kraju. 
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I manje ono sta ja znam, ono sto mi nazivamo ekstremno desni, ali nije to 

bitno u ovim uvjetima rata je moral obiti tako. A za Vladu eete misliti sta, ona mora biti viSe 

razvojna nego sto je sada, mi moramo u investicije ici, ne u pokrivanje gubitaka, tko ee sada 

pokriti INI-ne dugove, sta me briga za to, neka pokrije tko hoee. Gradimo ceste, zaposlimo 

ljude, pokrenimo to sve. 

Ia sam se tu neprestano isto na Vladi borio dug Kutine, je, on objektivno 

postoji, on je takav, ali alco se mene pita da Ii eemo sagraditi cestu Zagreb-Rijeka ili Kutinu 

sanirati, ja sam za cestu Zagreb-Rijeka, jer ce ta cesta zaraditi da sutra moiemo i dugove 

Kutine rijesiti. Dobro, ja govorim grubo, mora biti neka sredina izmedju toga sada, ali mi 

iskljucivo u ove investicije moramo ici, i to je osnovno. Nakon sto smo postigli ovo sto smo 

postigli do sada slobodu i sve skupa, bez investicija to ne ide. Mi eemo biti nigdje. Ali ja . ' 

kada ovako sada gledam, prognoziram jednu Vladu kracu, kratkog vijeka, a onda jednu 

stabilniju i dufu. Ne znam wto, ali imam takav osjeeaj u sebi. 

I nastojte koliko se god more ne ici da budu uopee birani za Sabor oni ljudi 

koji ee ici u Vladu, jer onda oslabimo Sabor. Evo, nas je 15 iii 20 moZda ,Cale koji smo na 

nekakvim mjestima negdje, a birani smo zapravo za Sabor. 

PREDSJEDNIK: 

Ili ipak u Izbomom zakonu dopustiti ne znam tim zamjenicima iii sa drZavne 

liste takve da ... 

DR JURE RADIC: 

Vi stavite na vrh, i sto je logicno normalno na vrh drZavne liste stavite 



111i11rMffljj, I 

3/14/HU 01864196 

najkvalitetnije ljude. I ti najkvalitetniji odu u Vladu i onda dodju u Sabor manje kvalitetni, 

sada dobro ipak imamo iza sebe sada eetiri godine pa su se neka imena iskristalizirala itd. 

Vjerojatno ee sada biti lakSe sastaviti drfavnu listu nego prije tri iii eetiri godine. Ali bilo 

bi bolje, zasto bi netko sada, zasto bih ja iii netko sebe morao osigurati i time da sam i 

saborski zastupnik, da sam i ovo i ono. To trebamo rascistiti jednom. Koji su tu sada osobni 

razlozi da bi netko morao, drugo ako mofe doprinjeti ako treba. Ali trostruko pokriee nekoga 

ne treba. Direktor velikog poduzeea :zaSto mora biti u Saboru, i onda on gleda, evo neki dan 

je Katicic diskutirao u Saboru iskljucivo kao direktor banke, a ne kao saborski zastupnik, bas 

sam bio na sjednici. Tako i direktori tih velikih poduzeca, nije potrebno da budu tamo, 

imamo mi ljudi, more se naci kvalitetnih ljudi. 

PREDSJEDNIK: 

Jer nije ni tamo medju inim. 

DR JURE RADIC: 

. ~ 

Jer onda nije ni tu ni tamo, da. Ne more obavljati jedan i drugi posao 

kvalitetno. Aja cvrsto vjerujem, ja mislim da eemo mi imati dvotreeinsku vecinu u Saboru 

sada. 

PREDSJEDNIK: 

I ja mislim da eemo imati. 
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DR JURE RADIC: 

Tada ce se moei provesti puno toga. 

PREDSJEDNIK: 

Sada cemo napraviti, u subotu idemo sa tim vlakom Zagreb-Split, sa 

ispraeajem iz Zagreba, sa doeekom u Splitu, sa usputnim stajanjima Karlovac, Gospic, Knin. 

I onda eemo imati HDZ-ovske izbore gdje moramo vee gledati prema tome. 

DR JURE RADIC: 

Predizborni je ciklus poeeo. Ja mislim da mi nemamo straha, uz neka cvrsta 

obeCanja, nema potrebu sada zapoeeti denacionalizaciju, ali recimo to je jedan od prvih 
' -

poslova koje eemo napraviti, narod to shvaea zasto se nije moglo do sada, ali sada eemo to 

napraviti i doista p<>Ceti i to napraviti. ZaSto ne bismo napravili denacionalizaciju. 

PREDSJEDNIK: 

Moramo sve napraviti ono sto mofemo. 

DR JURE RADIC: 

Gdje neeemo napraviti vecu nepravdu od one koja je do sada bila. 

PREDSJEDNIK: 

Dijelom eemo to ispraviti. 
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DR JURE RADIC: 

To su stvari koje mi glatko mofemo ljudima obeeati, ali ne obeeati u prazno, 

nego reei evo stvoren je sada veliki dio ddave. 

I malo je delikatno, ne se zamjeriti ovom istoenom dijelu koji sam sebe ipak 

osjeti malo po strani, kao evo oslobodjeno je, sada je Hrvatska, pa oni ee izvisiti u tome. Tu 

moramo pamju dati tome. 

PREDSJEDNIK: 

Neee izvisiti, prema tome, molim. 

DR JURE RADIC: 

Ali ovo, sve eete vi VeCe prije stranackih izbora definirati. Glavni dio Vlade 

i glavni dio Sabora, jer red bi bio i da je predsjednik Sabora i predsjednik Vlade 

potpredsjednik stranke, to bi bio red, bez obzira na sve to, to se morate odluciti tko je. 

PREDSJEDNIK: 

U najmanju ruku mora biti po polofaju clan Predsjednistva ili potpredsjednik. 

DR JURE RADIC: 

MoZda je bolje da je Cak i potpredsjednik. 

PREDSJEDNIK: 

Iako moram ici na l1Ze Predsjednistvo. 
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DR JURE RADIC: 

Malo po terenu, ovo sada stranacki izbori, dobro nemam nekakva jos 

prepozitivna oeekivanja, ali dobro. 

PREDSJEDNIK: 

Split dobivamo sada u ruke. 

DR JURE RADIC: 

Znam, znam. 

PREDSJEDNIK: 

Pet vijeenika i Grabic prelaze u HDZ. 

DR JURE RADIC: 

Grabic je u Zagrebu, eeka da ga ja pozovem da se danas na~jemo. 

PREDSJEDNIK: 

On je bio vec tu, mi smo se to sve dogovorili. Pet ih je vee potpisalo 

pristupnice. I jos on ima neke uglednije sveucilisne profesore uz sebe tamo. 

DR JURE RADIC: 

Te ljude treba u Predsjednistvo HDz ubaciti, te, jer na5e Predsjednistvo HDZ-a 

u Splitu je bilo lose. 
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PREDSJEDNIK: 

Problem nam je Osijeka. 

DR JURE RADIC: 

Osijek je jako teZak, Sibenik je isto problematican. Kadrovski Brod je sada 

rije8en, fupanje dobar, jako dobar. Cesto sam u OkuCanima, jako je dobar. Mislim da spada 

medju najbolje fupane. 

PREDSJEDNIK: 

Ozbiljno. 

DR JURE RADIC: 

Ozbiljno. 

PREDSJEDNIK: 

Pitlovic? 

DR JURE RADIC: 

Da, mislim da evo od tih 21 koje imamo, mislim da spada medju najbolje. 

Hoeemo Ii, ja sam i to malo pripremio, mijenjati granice fupanija prije, iii da 

-se to malo odgodi? 

./. 
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PREDSJEDNIK: 

Mislim da je tesko sada u ovom vremenu, ova dva mjeseca, to tesko .... 

DR JURE RADIC: 

Onda da to odgodimo da to bude posao kasnije. Ima eetiri problema, pa sam 

to misio nacrtati, barem ovaj dio dolje. · 

Bili smo prisiljeni zbog dosadasnje logike, kotareve ubaciti. Knin mora 

Sibeniku pripasti, otprilikesu to i granice sibenske biskupije. Dakle, to je povijest i oni SU 

to radili prije, do sada je Knin odsijeeen, gore nije, granici Zadar, zadarska je do sada do 

Plitvica, to treba Llka dobiti, ali Pag-Zadar. Nema nikakve logike da je Pag u Lici. Bio sam 

prekjueer dolje sa ljudima sa Paga i oni misle isto tako, ali sad se postavlja pitanje .... 
' ' 

PREDSJEDNIK: 

Ne bi Ii jos nesto doslo ... 

DR JURE RADIC: 

Moma se malo mo.le vidjeti, a Zadar neee biti mala fupanija jer ako dobije 

ove otoke i taj dio onda je pitanje priobalje, Karlobag, mislim da i Karlobag treba u Zadar 

spadati, iako je to pitanje , veliko pitanje. 

PREDSJEDNIK: 

To je povezano sa Likom. 
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DR JURE RADIC: 

To treba vidjeti. Pitanje Senja, da Ii Senj u Rijeku jer to je hrvatsko i to ee 

ojaeati malo rijeeki dio pa da Llka uopee nema nego da je do Velebita onako kako ona i je, 

stvarno geografski, da nije na moru. To nemam sada .... 

PREDSJEDNIK: 

Mislim da licko-senjska .... 

DR JURE RADIC: 

Lika ee biti zadovoljna jer ona dobije pola, dobije pola svoje velicine u odnosu 

na do sada, nije imala nista, sve ovo tu. 

PREDSJEDNIK: 

Ali je povezana sa Karlobagom, cak i politicki i geografski. 

DR JURE RADIC: 

Dobro, ono sto je do Starigrada, taj dio i ukljucujuci Senj, more imati sve, ali 

Pag mora biti. 

PREDSJEDNIK: 

To malo poveeati. 
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DR JURE RADIC: 

To bi se ove tri mijenjale, licka, zadarska, i sibenska i onda sisacka.Samo je 

tu pitanje da Ii formirati novu fupaniju moslavacku iii pripajati, vise sam za to bjelovarsko, 

ono sto bi Moslavinu, bjelovarsko-moslavacka s tim da se sjeverni dio bjelovarske, nemam 

na ovoj karti, moie jos malo ispraviti gore sa virovitickom i kriZevackom. 

PREDSJEDNIK. 

Onda je pitanje sto sa sisackom? 

DR JURE RADIC: 

Dovoljna je ona. Ovo dolje se mora raseistiti, to se mora. 
' 

PREDSJEDNIK: 

Zapravo ne bi bilo poveeanja nego promjene u granicama. 

DR JURE RADIC: 

Ostaje isti broj. 

PREDSJEDNIK: 

Manje zagrebacka. 

DR JURE RADIC: 

Drugo ne treba, splitska je safivjela dobro dolje, dubrovacka, na Lastovu su 
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imali pitanje da Ii Lastovo Dubrovniku, Splitu, sada je Dubrovniku i to mozda ne treba 

dirati . 

PREDSJEDNIK.: 

Reci po tvome gdje imamo problema? 

(J.Radic: u HDZ-u?) 

U HDZ-u, i u rupaniji. 

DR JURE RADIC. 

Dubrovnik ima problema, odnos Hercegovci i stari DubrovCani. Tu u HDZ-u 

prevladava hercegovacka linija - vi8e onaj Brnadic, malo aje pretjerano nasiljan ,_ on je 

Hercegovac. Buric je covjek koji se zna prilagoditi i njemu DubrovCani nece nista zamjeriti 

ali ovom hoee. Stari DubrovCani se tu malo osjeeaju po strani. 

PREDSJEDNIK: 

Isti je problem i u Osijeku. 

DR JURE RADIC: 

Jos nagla5eniji. Ia sam oeekivao da ee se malo Metkovic nametnuti u 

Dubrovniku koji je jaki hrvatski centar i demografski ali nije nista, njih uopee nema, 

· · -Metkovic i Ploee. To se izgubilo i iz tog kraja bi moZda trebalo malo vise, tako da to kao 

treei malo ojaea jer sam dosta pratio Dubrovnik i dolje je bilo problema, ali mislim da su i 

ovi odavde neki malo lose tu, Pasalic je jako dobar sa Brnadieem, pa je tu malo igrao igre, 
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ali dobro. Split ce se sada popraviti s tiin sto treba graditi element u Splitu jos dati, ali to se 

dobiva sa gradonacelnikom i sa oviina, to je dobro, onda Sibenik je los. U Sibeniku je dobar 

ovaj podfupan novi, bio je i predsjednik nogometnog kluba i mogao biti biti :Zupan, toeno 

je moj kolega sa studija, radi na vodoprivredi i Drnis je sada tu, i Knin ce sutra biti u toj 

:Zupaniji. Sibenik nece biti pretjeran problem ali on je vise u :Zupanijskom smislu nego u 

HDZ-eovskom iako iina i tamo jedna grupa koja se bila odmetnula, pa je stalno blokirala rad 

skupstine, trojica neki Skugor i jos neka dva, iako tamo iinamo apsolutnu veeinu, i ne 

mozemo donijeti sve odluke na skupstini jer ta tri glasuju kako oni hoee. Imamo 22, a 20 je 

vecina. Slican problem kao i u Brodu. 

PREDSIBDNIK: 

Sad eeo morati i u stranackom i u ddavnom smislu. Taj Glavas i pravi 

ddavne probleme ili u Vladi donesemo odluke, a ne provedu itd. 

DR JURE RADIC: 

~ 

Predsjednistvo mora eesee, mof.da u uf.em sastavu energicnije raditi, ali mora 

biti pisani zakljucak i mora ga svatko dobiti. To ja uzimam i sebi krivicu dok sam bio glavni 

tajnik.Imali smo i drugih muka itd. 

PREDSIBDNIK. 

Ne samo drugih muka, nego i tu politicku situaciju. 
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DR JURE RADIC: 

Vi ste odigrali sve to fantasticno, to ee vam povijest priZnati, ali jako je vafno 

.... Silno je vafno ovo slijedece razdoblje. Vi morate pripremiti Hrvatsku nakon vas i to je 

glavni zadatak, bez obzira, svi smo ogranieeni, vi morate pripremiti Hrvatsku, ne smije se 

dogoditi Hrvatskoj sto se dogodilo Jugoslaviji nakon ... , a to se cesto dogodi nakon jakih 

licnosti i to je najvaZnije nego bilo sto drugo. Stvoriti uvjete da se Hrvati medjusobno ne -

nisam ljepsu sliku vidio nego kada udju VaraZdinci i SpliCani zajedno u Knin. U Kupresu na 

jednom zidu piSe - Cedo, ne bus se vrnul. To su oni dogadjaji i to narod hoee, na tome 

moramo graditi ovo ispred nas .... 

PREDSJEDNIK: 

I vratiti jos ove godine tisucu pa do slijedeee godine 200, 300 tisuea ljudi u 

Hrvatsku, onda smo rijesili i politicki. 

DR JURE RADIC: 

~ 

Lose nam je Rijeci, ovo kada o HDZ-u govorimo, Rijeka nema nikakav i 

bojim se - treba da dobijemo te gradove koje nismo do sada i tu bismo najveei naglasak 

trebali dati na Rijeku i Osijek. 

PREDSJEDNIK: 

U Dubrovniku je moguee malo. 
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DR JURE RADIC: 

Dolje je gradonaeelnik Dubrovcanin, njega treba malo vise uvuci, ne treba 

eliminirati ove, alco su zajedno i rupan i gradonaeelnik u redu je. Sjever, dobro bi bilo 

osvojiti - Varafdin, Koprivnicu, Bjelovar, prebrzo dolaze izbori, to je zbog toga. 

PREDSJEDNIK: 

Ali je klima, politicka situacija je takva. 

DR JURE RADIC: 

Zbog Sabora je odlicno, ali dobro da nisu lokalni izbori, ali oni nisu sada. 

U gradu imate nekoliko resora koji ne funkcioniraju, to ee se morati trafiti novi ljudi, 
' ' 

kvalitetniji. Iz kompromisa ste isli na Gafija, ali to nije ministar, ja govorim kako ja mislim, 

to je slabo. Danas je problem stoka, nije pokupljena stoka s terena. Mora organizirati, 

moraju to kupiti, ali to je to. 

PREDSJEDNIK: 

Dobro, ja cu tra.ziti od svih vas, potpredsjednika prijedloge i ustrojbu Vlade 

i sastav. 

DR JURE RADIC: 

Onaj tko bude mandator. 
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PREDSJEDNIK: 

Trafiti cu od bivsih predsjednika koji su ostali s nama, njihovo misljenje, necu 

Nikicu nagovarati kao sto sam ga proSli puta nagovarao ... 

DR JURE RADIC. 

On je cvrsto odlucio otici, i koliko sam shvatio ima i razloga, stvarno je i 

bolestan, ali mislim da ga ne smijemo izgubiti i Nikicu bi trebalo drZati u nekom • zasto? 

Raditi ee on protiv ako ne bude u ovome . ... 

PREDSJEDNIK: 

On ima hrvatskog, ali ima i tog razvijenog libe~o-osnovnog itd. 

DR JURE RADIC: 

Sto manje ljudi izgubimo. 

.. 
PREDSJEDNIK: 

Prema tome, trafiti cu misljenja i od njega, Sariniea, Greguriea, od vas, 

potpredsjednika, svakog posebno u pogledu prijedloga ustrojbe i sastava, pa cu nesto smisliti. 

Za sutra se pripremi i za prekosutra. 

DR JURE RADIC: 

Glavne bitke smo dobili ali ovo su dugoroene i delikatne bitke koje ne smijemo 

dopustiti da idu mimo nas. 
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PREDSJEDNIK: 

Ovo je sada dobivena bitka za stoljeea Hrvatske drZave u buducnosti. 

DR JURE RADIC: 

Tocno, ali je moramo pametno usmjeriti, jer ako budemo stali sa strane .... 

PREDSJEDNIK: 

Sad je moramo staviti i u funkciju razvitka. 

DR JURE RADIC: 

To je nesto sto mora dugorocno danas nositi 50 gpdina da netko to prpvodi, 

ne tri godine nego 50 godina se mora .... 

PREDSJEDNIK: 

I da bude svjestan toga, da bude svjestan problema ,da bude, na toj crti. 

DR JURE RADIC: 

Ddavno tijelo koje ee to vuci, imati sve. 

PREDSJEDNIK: 

Hvala i dovidjenja Jure. 

(Zavrseno u 13,20 sati.) 


